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Protokół Nr XL/2022 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 28 marca 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 28 marca 2022 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 
17:34 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 
1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Roman Goik 
4. Magdalena Herman 
5. Marek Kotula 
6. Piotr Kuczera 
7. Marek Liśnikowski 
8. Celina Mizia 
9. Tomasz Mrowiec 
10.  Ilona Mura 
11.  Krzysztof Rduch 
12.  Elżbieta Skorupa 
13.  Wioleta Szotek 
14.  Ewa Wawrzyczny 
15.  Beata Wieszołek. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na 
podstawie listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna. 
Następnie powitał Radnych, zaproszonych gości, Wójta Mirosława Szymanka,  
Z-cę Wójta Błażeja Tatarczyka, Skarbnik Małgorzatę Gąsior, Sekretarz Joannę 
Szymańską oraz kierowników i pracowników Urzędu Gminy. 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: 
https://www.youtube.com/watch?v=r1nMuOH67ko 

Pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad sesji:  
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXXVIII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 19 

stycznia 2022 r. 
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5. Przyjęcie protokołu z sesji nr XXXIX/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 3 
marca 2022 r. 

6. Sprawozdania z prac komisji. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2022 - 2029 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok 
 c/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach na realizację zadania "Program Ograniczenia 
Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 2018 - 2022 - rok 2022" 

 d/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mszana w 
2022 roku 

 e/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych 

 f/ uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 
2022 

 g/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 
2025 

8. Rozpatrzenie skargi. 
9. Informacja koordynatora gminnego o pomocy humanitarnej udzielanej 

obywatelom Ukrainy. 
10.  Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
11.  Wolne wnioski i zapytania. 
12.  Zakończenie obrad. 

Nie było wniosków o zmianę zaproponowanego porządku obrad. 
Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł 
do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu 

Do protokołu z sesji nr XXXVIII/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 19 stycznia 
2022 r. nie było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego 
przyjęciem. 
Głosowano w sprawie:  Przyjęcia protokołu z sesji nr XXXVIII/2022 Rady 
Gminy Mszana z dnia 19 stycznia 2022 r. 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
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ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Protokół został przyjęty.  

Pkt. 5. Przyjęcie protokołu 

Do protokołu z sesji nr XXXIX/2022 Rady Gminy Mszana z dnia 3 marca 2022 r. 
nie było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie:  Przyjęcia protokołu z sesji nr XXXIX/2022 Rady Gminy 
Mszana z dnia 3 marca 2022 r. 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 

Pkt. 6. Sprawozdania z prac Komisji złożyli: 

 Elżbieta Skorupa, Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,  
z jej posiedzenia w dniu 24 stycznia br. 

Posiedzenie zwołano w celu analizy skargi na Dyrektor Przedszkola „Wesoły 
dzwoneczek” w Mszanie, przekazanej do Rady Gminy w dniu 10.01.2022 r. 
Po wysłuchaniu wyjaśnień dyrektor przedszkola i radcy prawnego komisja 
sformułowała wniosek do Rady Gminy o uznanie skargi za niezasadną.   

 Roman Bura, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej,  z jej posiedzenia  
w dniu 31 stycznia br. 

Na posiedzeniu tym Komisja skontrolowała kwestię ściągalności podatków i 
opłat lokalnych oraz opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2021 
r. i zwolnień w tych podatkach. Zaległości są przez gminę na bieżąco ściągane. 
Na dłużników nakładane są tytuły egzekucyjne. Urząd Skarbowy, w miarę 
możliwości dłużnika, ściąga zaległe kwoty.  
Na podstawie Uchwały Rady Gminy z dnia 9 marca 2021 roku 8 podmiotów 
gospodarczych zostało zwolnionych z podatku za miesiące I – III.2021. Były to 
podmioty z branży gastronomicznej. Umorzenie łącznie stanowiło kwotę 25,7 
tys. zł. W 2021 roku została po raz pierwszy zastosowana ulga za 
kompostowanie odpadów zielonych we własnym zakresie w przydomowych 
kompostownikach. Ulgą, w kwocie 1 zł od osoby, zostało objętych 201 
zadeklarowanych nieruchomości. Do skontrolowanej dokumentacji nie 
wniesiono uwag. 
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 Roman Bura, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, z jej posiedzenia  
w dniu 7 marca br. 

Komisja przeprowadziła kontrolę dokumentacji finansowej Urzędu Gminy 
Mszana za 2021 r. i dokumentacji przetargowej za 2021 r. Komisja 
skontrolowała wydatki na promocję oraz Radę Gminy. Do skontrolowanego 
zakresu Komisja nie wniosła uwag. 
W 2021 roku przeprowadzono 12 postępowań przetargowych, trzy z nich 
zostały unieważnione. Komisja skontrolowała dokumentację 3 przetargów: na 
zimowe utrzymanie dróg gminnych na terenie Gminy Mszana w sezonie 
2021/2022; na poszerzenie infrastruktury turystycznej poprzez rozbudowę 
miejsca postoju dla pojazdów turystycznych oraz na wykonanie modernizacji 
dużej niecki basenowej na krytej pływalni w Połomi. 
Do skontrolowanej dokumentacji Komisja nie wniosła uwag. 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Beata Wieszołek z 
posiedzenia Komisji w dniu 31 stycznia 

Komisja obradowała na wyjazdowym posiedzeniu na Krytej Pływalni w Połomi 
w celu przeglądu zakończonej inwestycji Budowa systemu wentylacji wraz z 
odzyskaniem ciepła oraz termomodernizacją i przebudową budynku, po 
zgłoszeniu radnego o zaciekach, jakie się pojawiły w wyremontowanym 
obiekcie. Na posiedzeniu obecni byli przedstawiciele projektanta i firmy 
wykonującej termomodernizację oraz dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu.  
Uzgodniono, że urząd będzie prowadził rozmowy z firmą projektową oraz 
wykonawcą, jak ten problem rozwiązać i to jak najszybciej, aby nie dochodziło 
do większych szkód. 

 Rafał Bura, Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych z jej 
posiedzenia dnia 10 lutego br. 

Tematem posiedzenia było zagospodarowanie czasu wolnego dzieci i młodzieży 
w trakcie ferii zimowych - oferta placówek kultury i sportu. Omawiano także 
działalność instytucji kultury i sportu w roku 2021 i plany na rok bieżący. 
W sprawach bieżących komisja omawiała i opiniowała projekt uchwały w 
sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych. 

 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Rafał Bura z łączonego 
posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw 
Społecznych z dnia 21 marca br.: 

Na posiedzeniu zostały przedstawione koszty funkcjonowania i utrzymania 
jednostek oświatowych oraz instytucji kultury i sportu za 2021 rok, a także 
realizacja Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Obydwie komisje opiniowały również projekty uchwał na sesję. 
Ponadto Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie wnioski o 
przyznanie Nagrody Wójta Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe.  
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Były to ostatnie wnioski rozpatrywane na podstawie przepisów starej uchwały. 
20 grudnia 2021 r. Rada Gminy uchwaliła nową uchwałę w sprawie 
ustanowienia Nagrody Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe. W 
uchwale był zapis o tym, że wyniki sportowe osiągnięte w IV kwartale 2021 r. 
podlegają rozpatrzeniu na dotychczasowych zasadach. Wpłynęło 6 wniosków - 
4 o nagrodę dla Julii Pośpiech, 2 dla Klaudii Mitko. 
 
Pytania do sprawozdań zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera do sprawozdania z Komisji Rewizyjnej – na jakiej 
podstawie zostały zastosowane ulgi dla przedsiębiorców i w opłacie 
śmieciowej? 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odpowiedział – na podstawie 
przepisów covidowych i uchwały Rady Gminy w tym zakresie. 

 Wypowiedź uzupełniła Skarbnik Małgorzata Gąsior wyjaśniając, że ulgi 
dla przedsiębiorców dotyczyły podatku od nieruchomości w związku z 
ograniczeniem prowadzenia przez nich działalności gospodarczej w 
okresie pandemii. Natomiast zwolnienia w opłacie za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi przysługują mieszkańcom objętym 
świadczeniami pomocy społecznej. 

Pkt. 7. Podjęcie uchwał 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 
 a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Mszana na lata 2022 - 2029, 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych 21 marca br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący KSS: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt. 
Do projektu nie było pytań.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowano w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mszana na lata 2022 - 2029  
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
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Uchwała Nr XL/267/2022 została podjęta. 
 

 b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok, 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych 21 marca br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący KSS: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt. 
Nie było pytań do projektu.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok.  
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Piotr Kuczera 
Uchwała Nr XL/268/2022 została podjęta. 
 

 c/ zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 
realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy 
Mszana na lata 2018 - 2022 - rok 2022”, 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w 
materiałach. Został on omówiony i był opiniowany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych 21 marca br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący KSS: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt. 
Nie było pytań do projektu.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Katowicach na realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla 
Gminy Mszana na lata 2018 - 2022 - rok 2022".  
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XL/269/2022 została podjęta. 
 

 d/ uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Mszana w 2022 
roku, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został omówiony i był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych w dniu 17 stycznia br. 
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący KSS: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt. 
Przewodniczący podał, że projekt ten był również konsultowany i został 
pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowy Inspektorat Weterynarii i koła 
łowieckie. 
Do projektu nie było pytań i uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie 
nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Mszana w 2022 roku.  
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XL/270/2022 została podjęta. 
 

 e/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został omówiony i był 
opiniowany na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych w dniu 10 lutego br. 
Opinię Komisji do projektu przedstawił przewodniczący Komisji Pan Rafał Bura: 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
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Do projektu nie było pytań. Radny Piotr Kuczera wyraził opinię, że projekt 
dotyczy spraw finansowych, więc mógł być opiniowany również przez Komisję 
Budżetu i Infrastruktury. Nie miał jednak uwag do projektu. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków ochotniczych straży pożarnych.  
Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11): Roman Goik, Magdalena Herman, Marek Kotula, Celina Mizia, Tomasz 
Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa 
Wawrzyczny, Beata Wieszołek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4): Rafał Bura, Roman Bura, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski 
Uchwała Nr XL/271/2022 została podjęta. 
 

 f/ uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na rok 2022, 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został omówiony i był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych 21 marca br.  
Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący KSS: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt. 
Do projektu nie było pytań i uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie 
nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany 
Senior” na rok 2022.  
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XL/272/2022 została podjęta. 
 

 g/ Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 2025, 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt został omówiony i był 
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych 21 marca br.  
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Opinie Komisji do projektu przedstawili przewodniczący tych komisji: 
- Pan Rafał Bura, Przewodniczący KSS: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 
- Pani Beata Wieszołek, Przewodnicząca KBiI: Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt. 
Do projektu nie było pytań i uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie 
nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 
2025.  
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona 
Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny, 
Beata Wieszołek 
Uchwała Nr XL/273/2022 została podjęta. 
 
Prowadzący obrady poinformował o wyczerpaniu tego punktu porządku obrad  
i przeszedł do kolejnego.  

Pkt. 8. Rozpatrzenie skargi. 

Przewodniczący poinformował, iż dnia 3 stycznia 2022 roku do Wójta Gminy 
Mszana wpłynęła skarga rodzica na dyrektor przedszkola w Mszanie w sprawie 
niezgodnego z regulaminem Przedszkola przyjęcia dziecka do placówki oraz na 
przewlekłość postępowania w sprawie skreślenia dziecka z listy.  
Zgodnie z art. 229 pkt. 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku - Kodeks 
postępowania administracyjnego, organem właściwym do rozpatrzenia skargi 
na działalność kierownika gminnej jednostki organizacyjnej jest Rada Gminy. W 
związku z tym w dniu 10 stycznia 2022 roku Wójt Gminy przekazał skargę do 
Rady Gminy Mszana.  
Treść skargi radni otrzymali w materiałach. Przewodniczący odczytał jej treść. 
Skarga stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Prowadzący obrady poinformował, że skarga była przedmiotem analizy Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 24 stycznia 2022 r. Wniosek Komisji do Rady 
Gminy w sprawie uznania skargi za niezasadną odczytała Przewodnicząca 
Komisji Pani Elżbieta Skorupa. Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Na podstawie wniosku Komisji został przygotowany projekt uchwały w sprawie 
uznania skargi za bezzasadną. Projekt radni otrzymali w materiałach.  
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. Głos zabierali: 
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 Pan Dariusz Opaliński, skarżący, przedstawił obszernie swoje stanowisko, 
zarzuty pod adresem dyrekcji przedszkola i komisji rekrutacyjnej. Wyraził 
również swoje uwagi do wniosku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 
sprawie uznania skargi za niezasadną. Odczytał również fragmenty 
korespondencji z dyrektorem przedszkola i kuratorium oświaty. 

 Dyrektor Przedszkola w Mszanie, Pani Beata Tomanek powtórzyła, że 
błąd popełniła Komisja Rekrutacyjna, zaniedbując wymóg okazania przez 
matkę prawomocnego wyroku sądu, za co dyrektor wyciągnęła 
konsekwencje. Od razu po zgłoszeniu się do niej ojca, dyrektor podjęła 
działania w postaci decyzji o wykreśleniu dziecka z listy. Kuratorium po 
przeanalizowaniu statutu przedszkola nie stwierdziło przesłanek 
pozwalających na wykreślenie dziecka z listy i nakazało ponowne 
przeprowadzenie postępowania. Kuratorium oddaliło również zarzuty o 
celowe przeciąganie sprawy przez dyrektora. Natomiast zarzuty ojca, że 
dyrektor przyjęła jakieś korzyści materialne, są bardzo krzywdzące. 

 Skarżący wskazał, że gdy dyrektor powzięła wiedzę, iż matka złamała 
prawo, składając fałszywe oświadczenie o samotnym wychowywaniu 
dziecka, dyrektor powinna zawiadomić organy ścigania. 

 Radca prawny, adwokat Przemysław Pluta odpowiedział w tym temacie, 
że dyrektor zastosowała te procedury, które w tamtej chwili mogła 
zastosować. Została wydana decyzja o wykreśleniu dziecka z listy osób 
przyjętych do przedszkola, wskutek wniesionego odwołania, decyzja ta 
została uchylona w całości przez Kuratora Oświaty, w wyniku czego 
Dyrektor ponownie przeprowadziła postępowanie, które zostało 
zakończone decyzją o odmowie wykreślenia dziecka z listy 
wychowanków przedszkola.  

 Na pytanie ojca, dlaczego córka, mimo decyzji o skreśleniu z listy, w 
listopadzie nadal chodziła do przedszkola, radca prawny odpowiedział, że 
decyzja o wykreśleniu dziecka nie była ostateczna i w związku z tym nie 
podlegała wykonaniu, postępowanie nie zostało formalnie zakończone, 
strony mogły się od tej decyzji odwołać. 

Po zakończeniu dyskusji prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie skargi na Dyrektor Przedszkola Wesoły 
Dzwoneczek w Mszanie 
Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12): Rafał Bura, Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Marek 
Kotula, Marek Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof 
Rduch, Elżbieta Skorupa, Beata Wieszołek 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Piotr Kuczera, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
Uchwała Nr XL/274/2022 została podjęta. 
Rada Gminy uznała skargę za bezzasadną. 
Głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek, przepraszając ojca za błąd popełniony 
przez komisję rekrutacyjną. Zapowiedział, że wszystkim komisjom 
rekrutacyjnym zostanie zwrócona uwaga na zachowanie szczególnej dbałości 
przy kompletowaniu dokumentów i prowadzeniu postępowania rekrutacyjnego. 
Pan Wójt zaznaczył również, że jest to pierwsza tego typu skarga. Podkreślił, że 
wysoko ocenia pracę dyrektor przedszkola. Prowadzący obrady zamknął ten 
punkt porządku. 

Pkt. 9. Informacja koordynatora gminnego w sprawie pomocy 
humanitarnej udzielanej obywatelom Ukrainy w gminie 

Informację przedstawiła Sekretarz Gminy Joanna Szymańska, która jest 
koordynatorem gminnym ds. uchodźców. Informacja stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu.  
Pytania zadawali: 

 Radna Ewa Wawrzyczny – czy gmina ma informacje, ile z tych osób, które 
u nas się zatrzymały, ma zamiar pojechać dalej? 

 Pani Joanna Szymańska odpowiedziała, że ruch jest, przez gminę 
przewinęło się już 126 obywateli Ukrainy, 19 opuściło teren gminy 
wyjeżdżając do innych miejscowości lub za granicę. Co do powrotu na 
Ukrainę, nikt nie wiem kiedy i do czego będą mogli wrócić. 

 Na pytanie Radnej E. Wawrzyczny, czy jeśli któraś z osób przebywających 
w miejscach samorządowych znajdzie pracę, to może pozostać w tym 
miejscu, Pani Sekretarz odpowiedziała, że może. 

Na zakończenie koordynator podziękowała wszystkim zaangażowanym w 
pomoc uciekającym przed wojną obywatelom Ukrainy. 
Podziękowania przekazał również Wójt Gminy, zarówno mieszkańcom, którzy 
przyjęli uciekających przed wojną pod swój dach, instytucjom, które angażują 
się w pomoc, społecznikom i pani koordynator. 
Po tym punkcie, od godz. 16.20 do 16.26 nastąpiła przerwa w obradach.  

Pkt. 10. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie 
międzysesyjnym 

Informacja Wójta Gminy o zarządzeniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Sprawozdanie Wójta Gminy z odbytych spotkań w okresie od 20.01.2022 r. do 
28.03.2022 r. stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Pytania do sprawozdań zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – czy zostało wydane zarządzenie o kontroli tzw. 
kopciuchów, czyli używanych przez mieszkańców pieców centralnego 
ogrzewania, które zgodnie z uchwałą antysmogową powinny zostać 
wymienione do 31 grudnia 2021 roku? Radny zwrócił uwagę, że może znów 
dojść do podobnej sytuacji, jak przy podłączeniach do kanalizacji. Wielu 
mieszkańców zgodnie z przepisami wymieniło piece na nowe, co było bardzo 
kosztowne. Natomiast niektórzy, mimo obowiązku, nadal kopcą i śmieją się 
z innych mieszkańców. Czasu na wymianę było dość. Gmina powinna to 
obecnie kontrolować. 

 Pan Wójt odpowiedział, że jeśli pan radny zna podobne sytuacje, może je 
zgłosić bezpośrednio do organów zajmujących się ściganiem. 

 Pan Radny Kuczera przypomniał, że Gmina prowadziła kontrole u radnych i 
pracowników urzędu, należałoby również przeprowadzić kontrole u innych 
mieszkańców. 

 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Pani Dorota Rajszys przekazała, 
że Gmina prowadzi sukcesywnie kontrole posesji pod tym kątem, głównie w 
momencie ogłaszania alarmów smogowych oraz doraźnie,  po zgłoszeniach 
mieszkańców. Ponadto Kierownik przypomniała, że w ubiegłym roku 
mieszkańcy, z udziałem gminnej dotacji, wymienili 272 stare kotły. W latach 
poprzednich ok. 100 – 150, jest więc to duży odsetek. Co do doraźnych 
kontroli – zdarzało się, że na wniosek sąsiadów, którzy podejrzewali 
stosowanie urządzeń niezgodnych z uchwałą antysmogową, takie kontrole 
były przeprowadzane, a na miejscu okazywało się, że wszystko jest w 
porządku. Z kontroli sporządzana jest dokumentacja fotograficzna kotła i 
tabliczek znamionowych. 

 Radna E. Wawrzyczny zapytała, czego dotyczyły rozmowy z właścicielem 
sklepu Lewiatan w Mszanie w sprawie zagospodarowania terenu. 

 Pan Wójt odpowiedział, że od dłuższego czasu gmina prowadziła rozmowy, 
mające na celu doprowadzenie do uporządkowania terenu bocznego 
parkingu obok przedszkola. Teren ten nie należy do gminy, lecz prywatnego 
właściciela, z którym doszło do porozumienia. Gmina będzie partycypować 
w kosztach. Trwają prace projektowe, aby stworzyć ładne centrum, 
usprawnić dojazd, zrobić chodnik do parku. 

 Radny Marek Kotula, odnosząc się do spotkania z Powiatowym Zarządem 
Dróg w sprawie remontu ul. 1 Maja zadał pytanie, czy są już znane jakieś 
terminy tej inwestycji. 

 Wójt odpowiedział, że powiat ubiega się o środki na przebudowę drogi z 
rządowego programu Polski Ład. Na razie nie wiadomo, czy i kiedy te 
pieniądze zostaną przyznane. Gmina wraz z powiatem przygotowuje się do 
realizacji inwestycji poprzez opracowanie Programu Funkcjonalno-
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Użytkowego, aby mieć gotową dokumentację, jeśli uda się pozyskać 
dofinansowanie.  

Więcej pytań w tym punkcie nie było. 

Pkt. 11. Wolne wnioski i zapytania 

W tym punkcie Przewodniczący poinformował o korespondencji, która 
wpłynęła do Rady Gminy: 
 wpłynęło od Wójta Gminy sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – do zapoznania w 
Biurze Rady, 

 wpłynęły uchwały kilku gmin z terenu województwa śląskiego w sprawie 
apelu dotyczącego zapewnienia jednostkom samorządu terytorialnego 
udziału w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im zadań: 
takie apele podjęły m.in. Rada Miejska w Łazach, Rada Gminy Wyry, Rada 
Gminy Psary i Rada Gminy Miedźna, 

 wpłynęły również uchwały w sprawie apelu o rozważenie zasadności 
proponowanych zmian w prawie oświatowym od Rady Gminy Psary i Rady 
Miejskiej w Łazach, 

 wpłynął także apel Federacji Regionalnych Związków Gmin i Powiatów RP 
Samorządy Solidarne z Ukrainą, stanowczo potępiający barbarzyńską napaść 
na naszego suwerennego sąsiada i bezprawne działania gwałcące prawo 
międzynarodowe i pokój w Europie na skalę największą od czasu II wojny 
światowej, 

 wpłynęła uchwała Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie agresji Federacji 
Rosyjskiej na Ukrainę, wyrażającą dezaprobatę w stosunku do działań 
agresora oraz pełen solidaryzm z władzami i społeczeństwem ukraińskim, 

 wpłynęła uchwała Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego w sprawie przyjęcia 
stanowiska w związku z planowanym przeniesieniem Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej z Wodzisławia Śląskiego do Radlina. Radni z 
Wodzisławia proszą o poparcie swojego negatywnego stanowiska w sprawie 
przeniesienia Poradni z Wodzisławia Śląskiego do Radlina. 

Przewodniczący poinformował, iż w tym temacie odbyło się już spotkanie w 
Wodzisławiu Śląskim, część radnych wycofała swoje negatywne stanowisko. Dla 
Gminy Mszana przeniesienie poradni, ze względu na zapewnienie lepszych 
warunków, nie stanowi problemu.  
Temat zreferował Z-ca Wójta, który był obecny na spotkaniu. Poinformował, że 
Powiat planuje przeniesienie poradni, ponieważ obecny budynek, obok siedziby 
sanepidu, jest za ciasny i nie spełnia potrzeb osób z niepełnosprawnościami, a 
wiele takich korzysta z poradni. Do poradni większość rodziców dowozi dzieci 
samochodami. Obecne na spotkaniu matki nie zgłosiły obiekcji co do 
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przeniesienia placówki do Radlina, gdzie będzie możliwe zapewnienie znacznie 
lepszych warunków i poszerzenie oferty Poradni. 
Do informacji Z-cy Wójta nie było pytań i uwag. 
 Następnie prowadzący obrady odczytał pismo mieszkanki Mszany w 

sprawie rozpoznania potrzeb zdrowotnych i opracowania programu 
profilaktyki zdrowotnej dla mieszkańców gminy. Pismo zostało 
skierowane pod dyskusję na obrady Komisji Spraw Społecznych. 

 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 
 Radna Wioleta Szotek przekazała zapytania mieszkańców, czy są w 

Gogołowej planowane większe remonty dróg gminnych oprócz tych 
prowadzonych w ramach likwidacji szkód górniczych? Przydałyby się większe 
remonty niż te wykonywane ze szkód górniczych. 

 Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk powiedział, że jest zaskoczony takim 
pytaniem, ponieważ w Gogołowej w ostatnich latach wykonano najwięcej 
remontów dróg gminnych i ich jakość jest najlepsza spośród wszystkich 
sołectw. Tylko w ubiegłym i na początku tego roku zostały wykonane bardzo 
duże nakładki, a gmina już złożyła wnioski o remont kolejnych odcinków, 
m.in. na Leśnej, Cichej. Na niektórych drogach nakładki się łączą, tak, że całe 
drogi mają nowe nawierzchnie. Nie ma sensu wykładać środków z budżetu, 
jeśli można te remonty wykonać w porozumieniu z kopalniami. 

 Wójt M. Szymanek również wyraził zdanie, że pod względem remontów 
dróg Gogołowa wygląda najlepiej. W Mszanie i Połomi jest wiele dróg w 
znacznie gorszym stanie, które również systematycznie muszą być 
naprawiane. Gmina realizuje strategię, aby tam, gdzie to możliwe, 
pozyskiwać środki zewnętrzne, wspierające budżet. Tak właśnie jest w 
Gogołowej, gdzie udaje się negocjować remonty w ramach naprawy szkód 
górniczych.  

 Przewodnicząca Komisji Budżet i Infrastruktury Beata Wieszołek zadała 
pytanie, co ustalono z projektantami i wykonawcą termomodernizacji Krytej 
Pływalni, w sprawie naprawy szkód na basenie? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że ustalono, iż wykonawca, pan Marcinek, pokryje 
koszty zabudowania dodatkowej wentylacji na poddaszu, kosztem Gminy 
będzie natomiast zakup samego systemu wentylacji. Ponieważ obecnie na 
rynku brakuje takich urządzeń i ich koszt jest wysoki, postanowiono na razie 
wstrzymać się z zakupem, zwłaszcza, że po poprawie pogody, ustąpieniu 
niskich temperatur, nie dochodzi już na poddaszu do skraplania się wody. 

 Radna Elżbieta Skorupa zadała pytanie o szanse realizacji z Powiatem 
budowy kolejnego odcinka chodnika na ul. Centralnej w Połomi, zapytała 
również, czy gmina może partycypować w kosztach remontu samej ulicy? 
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 Z-ca Wójta odpowiedział, że w kwietniu Powiat ma się określić, czy w 
tegorocznej puli na zadania przy drogach znajdą się środki na budowę 
chodnika w Połomi. Jeśli tak, Gmina będzie musiała podjąć uchwałę w 
sprawie dofinansowania tej inwestycji. Co do remontu samej drogi – Wójt 
rozmawiał ze starostą o naprawie w formie większych nakładek asfaltowych. 
Samorząd nie chce całkowitej przebudowy, bo trzeba byłoby wówczas 
dopuścić ruch ciężkich samochodów przez centrum sołectwa. 

 Radny Rafał Bura przypomniał o oczekiwaniach mieszkańców w sprawie 
zaasfaltowania bocznej odnogi ul. Wodzisławskiej, w kierunku posesji p. 
Gonsior. 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że odcinek ten nie jest własnością Gminy. 
Najpierw musi nastąpić wydzielenie i przekazanie tego odcinka drogi, 
ponieważ obecnie jest to grunt prywatny. Gmina wspomaga mieszkańców 
poprzez przekazanie zdrapki asfaltowej. 

 Głos zabrał mieszkaniec Mszany, Jarosław Wala – w sprawie Krytej Pływalni 
w Połomi. Zapytał, jaki był stan zagrzybienia i zawilgocenia tej więźby w 
momencie zwołania komisji oraz jak wpłynie planowany do wykonania 
system wentylacji automatycznej na poddaszu, który powinien 
gwarantować wymianę całego powietrza, na rekuperację zabudowaną dla 
wentylowania pomieszczeń basenu? Mieszkaniec uznał, że jeżeli 
pomieszczenia basenu i poddasza są połączone szczelinami, to z automatu 
spadnie efektywność systemu rekuperacji, straty na rekuperacji mogą być 
duże. 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że rozwiązanie zaproponowali projektanci i 
specjaliści od systemów wentylacji. Automatyczny system wentylacji będzie 
dotyczył tylko poddasza. Jest ono niezwiązane z dolną częścią basenu, która 
jest dobrze izolowana folią paroszczelną i wełną mineralną. Nie ma 
możliwości wymiany powietrza między dołem a poddaszem. To są zupełnie 
odizolowane systemy. Poddasze będzie mieć osobną wentylację, oddzielną  
niż dół basenu. 

Doszło do dalszej dyskusji na temat tego, co jest przyczyną skraplania się wody.  
Dalej głos zabierali:   
 Radny Piotr Kuczera przekazał, że był na terenie basenu miesiąc po komisji, 

która odbyła się 31 stycznia i wielkiej poprawy nie było. Jego zdaniem 
problem postępuje, mimo że były wyższe temperatury. Zawilgocenie się 
utrzymuje, na panelach na basenie wręcz postępuje, a pogoda jest coraz 
lepsza. Jest to niezrozumiałe, że choć przed termomodernizacją  strop był 
już ocieplony, teraz został docieplony i uszczelniony, to jednak pojawiły się 
problemy. Wyraził zdanie, że problemem jest źle wykonana izolacja i nie 
wiadomo czy i na ile w rozwiązaniu problemu pomoże mechaniczna 
wentylacja oraz ile będzie to kosztować. 
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 Z-ca Wójta odpowiedział, że w tej kwestii zdaje się na opinię fachowców od 
systemu wentylacji, którzy, ma nadzieję, znajdą najlepsze rozwiązanie dla 
tego obiektu, aby nie było problemu z wykraplaniem. 

 Głos zabrał insp. Marek Małek, który z ramienia Urzędu Gminy ma nadzór 
nad inwestycją. Poinformował, że zawilgocenie poddasza jest dużo mniejsze 
niż było w grudniu i styczniu. System wentylacji wyciągowej mechanicznej 
został zaproponowany przez projektantów basenu. Napływ powietrza 
będzie grawitacyjny, a wyciąg mechaniczny.  Co do ryzyka zmniejszenia 
wydajności rekuperacji – nie ma takiego zagrożenia, gdyż odrębnym 
pomieszczeniem jest wyizolowany dół basenu, a odrębnym jest poddasze. 
Problem skraplania wilgoci na poddaszu wynikł ze zmiany parametrów 
cieplnych na poddaszu. Wcześniej dostawało się tu dużo ciepła z niecki. Po 
dociepleniu nie ma już przekazywania ciepła z basenu na poddasze. Zmieniły 
się tym samym radykalnie warunki cieplne na poddaszu. W trakcie remontu 
została dodana druga folia, a pierwotna pozostała, poddasze powinno być 
bardziej szczelne niż było.  

 Na pytanie Pana J. Wala o napływ powietrza, Pan M. Małek odpowiedział, że 
ma miejsce grawitacyjny napływ powietrza przy kratkach okapowych i 
szczątkowy w kalenicy. Rozważano obecnie zastosowanie wentylacji 
grawitacyjnej lub mechanicznej i projektanci stwierdzili, że lepsza będzie 
wentylacja mechaniczna.  

Dalej głos zabierali:   
 Radny Marek Kotula zadał pytanie o planowany remont ul. Konopnickiej, od 

Skrzyszowa do państwa Kozielskich, który ma być finansowany ze środków 
rządowych - na jakim etapie jest ta sprawa? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że Gmina złożyła już dokumenty w starostwie o 
wydanie pozwolenia na realizację remontu tego odcinka oraz dalszego, aż 
do ul. Mickiewicza, a więc całego ciągu. Przetarg na realizację będzie 
ogłoszony prawdopodobnie w tym tygodniu. 

 Radny P. Kuczera przekazał prośbę mieszkańców os. Pisulli o utwardzenie 
konkretnym materiałem placu manewrowego, który już istnieje. Mieszkańcy 
przekazali ten teren gminie, szkoda, że nie został utwardzony kostką 
pozostałą po remoncie chodnika na ul. Szkolnej. 

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy były robione dowieszenia lamp 
oświetlenia ulicznego, a jeśli tak, to gdzie, Pan Z-ca Wójta odpowiedział, że 
dowieszenia takie jeszcze trwają, wykaz zostanie dla Radnego przygotowany 
na następną komisję lub sesję. 

 Radny P. Kuczera zadał pytanie, czy ktoś z Urzędu Gminy nadzoruje prace na 
parcelach zakupionych przez pana Glinkę na ul. Moszczeńskiej. Wygląda to 
jak wielki plac budowy, wręcz wysypisko śmieci. Zwrócił uwagę, żeby się 
temu przyjrzeć, aby nie doszło do zakłócenia stosunków prawno-wodnych 
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albo nie były tam gromadzone odpady. Czy gmina ma jakikolwiek wpływ na 
prace tam prowadzone? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że jest to teren prywatny, przedsiębiorca prowadzi 
na nim swoją działalność. Odpadów tam nie widać. 

 Radny Roman Goik przedstawił krótkie sprawozdanie z akcji protestacyjnej 
mieszkańców Połomi sprzeciwiających się przebiegowi Kolei Dużych 
Prędkości. Protest w pokojowej formie odbył się w sobotę, 26 marca. Radny 
podziękował mieszkańcom, którzy wzięli w nim udział. Zachęcił również 
mieszkańców do wzięcia udziału w konsultacjach społecznych 
organizowanych przez CPK, zaplanowanych na 4 kwietnia.  

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, ile kontroli pieców na terenie gminy odbyło 
się w tym roku, kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy 
Zewnętrznych Dorota Rajszys odpowiedziała, że przygotuje wykaz. 

 Na pytanie Pana Radnego Kuczery odnośnie zagospodarowania parkingu 
przy Urzędzie Gminy – czy gmina będzie partycypować w kosztach na 
terenie prywatnym – Pan Wójt odpowiedział, że od kilku lat rozmawia z 
właścicielem w celu wypracowania kompromisu, aby ten teren w samym 
centrum odpowiednio wyglądał i podpisano porozumienie, które pozwoli na 
zagospodarowanie terenu. 
Następnie Pan Wójt zwrócił się do Radnego Romana Goika dziękując za 
inicjatywę protestu wobec planów przebiegu Kolei Dużych Prędkości. O akcji 
mieszkańców informowało między innymi lokalne radio. Wójt przypomniał, 
że 4 kwietnia odbędą się konsultacje społeczne w sprawie CPK, o godz. 
12.00 w Mszanie, o 17.00 w Połomi, w Ośrodkach Kultury. Wójt podkreślił, 
że samorząd gminny jest przeciwny tej inwestycji na terenie gminy. 
Negatywne stanowisko wójt przedstawił również na niedawnym spotkaniu 
w Urzędzie Wojewódzkim z ministrem Horałą, odpowiedzialnym za CPK. 
Niestety, spotkania te kończą się na przedstawieniu stanowisk obu stron. 

 Wiceprzewodniczący Rady, Pan Tomasz Mrowiec, zadał pytanie o postępy 
rewitalizacji centrum Gogołowej oraz o zwałowisko piasku przy ul. Wiejskiej 
w Gogołowej – powstała tam potężna hałda. Czy ten teren jest przeznaczony 
pod skład tego typu materiałów, czy miał tam być raczej parking?  Za chwilę 
hałda będzie wyższa od budowanego obiektu w centrum. 

 W temacie postępu prac na rewitalizacji Z-ca Wójta odpowiedział, że trwa 
zbrojenie i szałowanie na żelbetowym stropodachu, który spina cały 
budynek. Będą to ostatnie prace związane z murowaniem. Do wylania został 
jeszcze tylko taras. Kolejnym etapem będzie położenie dachu i zamówienie 
stolarki drzwiowej i okiennej. Firma określa termin zakończenia prac 
murarskich na około miesiąc. 

 Wójt dodał, że inwestycja jest bardzo trudna, firma- wykonawca sygnalizuje, 
że nie zdoła jej dokończyć za kwotę z przetargu.  Będą prowadzone dalsze 
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negocjacje, prawdopodobnie konieczne będzie porozumienie poprzez sąd. 
Gminie bardzo zależy na dokończeniu tej inwestycji.  

 W sprawie przedsiębiorcy w centrum Gogołowej Kierownik Dorota Rajszys 
poinformowała, że składowisko materiałów budowlanych firmy Winkler 
zostało skontrolowane przez pracowników urzędu po zgłoszeniu o 
nadmiernym zapyleniu i zanieczyszczeniu dróg. Właściciele zostali 
zobowiązani do częstego czyszczenia na mokro drogi. W dniu samych 
oględzin nadmiernego zapylenia nie stwierdzono. Co do działalności - 
właściciele zapewnili, że posiadają uregulowane wszystkie płatności 
podatkowe. Obecnie trwa weryfikacja działek, czy i na których firma może 
taką działalność prowadzić. 

 Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady, pod jaką działalność te działki są 
przeznaczone, Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji Aleksandra Tkocz 
wyjaśniła – trwa procedura zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego. W maju-czerwcu będzie wyłożenie planu. Obecnie jest to 
teren zielony. 

 Na pytanie mieszkańca Jarosława Wala – jaki był termin oddania inwestycji 
w Gogołowej, insp. M. Małek odpowiedział, że zgodnie z aneksem, który był 
podpisany z końcem stycznia, termin mija 30 czerwca, prawdopodobnie 
będzie jeszcze jeden aneks. Wcześniej umowa była dwukrotnie aneksowana, 
m.in. w związku z COVID-19. 

 Wójt zabrał głos w sprawie składowiska piasku w Gogołowej – otrzymał 
informację, że firma zobowiązała się do usunięcia pryzmy piasku, którego po 
zakupie większej ilości nie miała gdzie składować. Gmina nie chcąc działać na 
niekorzyść przedsiębiorcy wykazała się cierpliwością. Wójt przypomniał 
również, że w poprzedniej kadencji wyrażał obawy w sprawie 
przekształcenia tego terenu w centrum sołectwa pod działalność 
gospodarczą. Pan Jarosław Wala, ówczesny radny, wspierał starania 
właścicieli firmy, którzy o to zabiegali. Dziś widać, że zaczynają się problemy.  
Taka działalność w centrum miejscowości nie jest pożądana. Proces zmian w 
planie jest już jednak zaawansowany. 

 Pan J. Wala odpowiedział, że nie zna obecnej sytuacji, prawdopodobnie 
jednak przedsiębiorca miał okazję tanio kupić materiał i gdzieś musi go 
składować, a z czasem usunie. 

 Głos zabrał Przewodniczący Rady, Marek Liśnikowski przypominając, jak w 
poprzedniej kadencji właściciel, pan Winkler, który już niestety zmarł, 
zapewniał, że wyłoży teren ażurami, uporządkuje go, zasadzi drzewka. 
Kolejni właściciele na razie tych obietnic nie spełniają. 

 Pan Wójt powtórzył, że nie chce utrudniać działalności firmie, jednak 
mieszkańcom również już się to nie podoba, coraz częściej interweniują w 
sprawie prowadzonej w centrum działalności. Gmina jest wówczas między 



 19

młotem, a kowadłem.  Taka sytuacja może być tolerowana tylko do czasu 
zakończenia rewitalizacji centrum. Na razie rewitalizacja jest na etapie  
jeszcze placu budowy, jednak gdy budynek będzie dokończony i obejście 
uporządkowane, gmina będzie zabiegać o usunięcie składu piasku, bo zburzy 
estetykę centrum. 

 
Dalej w wolnych wnioskach Radny Piotr Kuczera złożył wniosek, aby Rada 
wystosowała apel do parlamentarzystów z naszego terenu w sprawie 
modyfikacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie w ten sposób, 
aby uwzględnić możliwość ulgi w opłacie za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla właścicieli posesji, którzy nie oddają popiołu, a więc 
ogrzewają dom gazem lub stosują inny, ekologiczny sposób ogrzewania. 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 
Głosowano w sprawie: wniosku Radnego o wystosowanie apelu do 
parlamentarzystów w sprawie wprowadzenia ulg dla właścicieli posesji, 
którzy nie oddają popiołu 
Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, 
NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10): Rafał Bura, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Tomasz 
Mrowiec, Ilona Mura, Krzysztof Rduch, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, Beata 
Wieszołek 
PRZECIW (1): Ewa Wawrzyczny 
BRAK GŁOSU (4): Roman Bura, Roman Goik, Magdalena Herman, Celina Mizia 
 
Więcej pytań i głosów w tym punkcie nie było.  

Pkt. 12   

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski 
zamknął obrady XL sesji Rady Gminy Mszana.       
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch             
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